
Tijdens de NBA-bestuursvergadering van 6 juli 2021 kwamen onder andere de volgende onderwerpen 
aan de orde: 
 

• Vanuit het ACB 

• Evaluatie ledenvergadering 

• Zelfevaluatie bestuur 

• Toetsing op nieuwe leest 

• Duurzaamheid 

• (Her)benoemingen 
 
 
Vanuit het ACB 
Het Adviescollege voor Beroepsreglementering (ACB) heeft de volgende vaktechnische documenten 
aan het bestuur ter besluitvorming voorgelegd, waarmee het bestuur vervolgens heeft ingestemd: 
- Handreiking Soft controls (ter consultatie). Het gaat hierbij om een relatief nieuw onderwerp 

waarover internationaal nog nauwelijks regelgeving bestaat. Het ACB is van mening dat kennis 
van cultuur en soft controls bijdraagt aan het inzicht in de risico’s van de gecontroleerde 
organisatie en daarmee de kwaliteit van de controle vergroot. 

- Herziene Standaard 3810N inzake assurance bij niet-financiële verslaggeving (ter consultatie). In 
deze standaard is rekening gehouden met een aantal ontwikkelingen die voortvloeien uit de 
Europese Corporate Sustainability Reporting Directive (CSRD).  

- Update Handreiking 1143 inzake verzekeraars (definitief). De inhoudelijke wijziging betreft 
paragraaf 4.3.2.1 inzake het uitvoeren van NV COS-720-werkzaamheden. 

- Update Alert 43 inzake ESEF (definitief). De Alert is aangepast naar aanleiding van het feit dat de 
verplichting met een jaar is uitgesteld om op een door de EU voorgeschreven manier het 
jaarverslag van effectenuitgevende instellingen te deponeren. 

Daarnaast heeft het bestuur groen licht gegeven voor het project “definities”. Dit project van het 
Adviescollege is bedoeld om (a) eenvoudiger kennis te kunnen nemen van de gehanteerde definities, 
(b) definities eenvoudiger te kunnen onderhouden en (c) inconsistenties in regelgeving op te heffen. 
Het project leidt er onder andere toe dat de begrippen uit de diverse standaarden in de NV COS 
tevens worden opgenomen in een “begrippenlijst bij de HRA”.  
 
Evaluatie ledenvergadering 
Leden die hebben deelgenomen aan de ledenvergadering van 14 juni jl. blijken zeer tevreden te zijn 
over de online-karakter van deze vergadering: 70% van hen geeft hieraan de voorkeur boven een 
fysieke vergadering. Toch zijn er ook nadelen verbonden aan een online vergadering. Leden geven 
aan dat het vooral “zenden van informatie” was, met weinig interactie. Ook het bestuur ervaart dat 
laatste als een belangrijke tekortkoming van een online ledenvergadering. Na de zomer zal het 
bestuur zich buigen over de vraag of de ledenvergadering van 13 december 2021 niet alleen fysiek 
maar ook online te volgen zal zijn.  
 
Zelfevaluatie bestuur 
Naar aanleiding van de in juni gehouden zelfevaluatie is het bestuur deze vergadering dieper 
ingegaan enkele van de toen benoemde aspecten. Daarbij ging het onder andere over een 
evenwichtige verdeling van de bestuursaandacht over operationele, beleidsmatige en strategische 
onderwerpen en een evenwichtige tijdsbelasting van bestuursleden in het algemeen en van de 
voorzitter in het bijzonder.  
 
Toetsing op nieuwe leest 
In het streven naar een kwalitatief hoogwaardige beroepsuitoefening wenst het bestuur zich coachend 
op te stellen naar kantoren en frequent(er) met de kantoren het gesprek aan te gaan over de wijze 
waarop het eigen stelsel van kwaliteitsbeheersing functioneert. Dit leidt, naast een intensiever contact 
met de kantoren, tot een andere inrichting van het toetsingsproces. Tijdens de bestuursvergadering is 
een eerste opzet van dat nieuwe toetsingsproces uiteengezet. Het bestuur kan zich vinden in de 
geschetste richting en heeft ermee ingestemd dat de vervolgstappen verder worden uitgewerkt. 
 
Duurzaamheid 
Het bestuur is van mening dat het onderwerp duurzaamheid van groot belang is voor onze 
samenleving, dat accountants een rol kunnen vervullen (daar waar het gaat om het samenstellen van 
en het geven van een oordeel over duurzaamheidsinformatie) en dat de NBA haar leden daarbij de 



helpende hand moet bieden. In dat licht bezien gaat het bestuur een reactie uitbrengen op het onlangs 
door de Europese Commissie gepubliceerde voorstel voor een richtlijn over duurzaamheidsrapportage 
door ondernemingen (CSRD). 
 
(Her)benoemingen 
Het bestuur heeft de volgende personen benoemd in de faculty Opstellen, Samenstellen en 
Verantwoorden: de heren drs. M.J. (Mark) Cremers RA, A.G.J.M. (Armand) Koopmans RA en drs. 
R.H.M. (Robert) Engberink RA. 
Tevens heeft het bestuur de heer drs. P. (Peter) Smit RA benoemd als plaatsvervangend voorzitter 
van de Sectorcommissie Verzekeringsmaatschappijen en Pensioenfondsen, de heer drs. D. (Dirk) van 
der Bij RA als voorzitter van de Klachtencommissie en mevrouw F.E. (Franka) Smolders RA als lid 
van de Sectorcommissie Banken. 


